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Press Release                                                             26/01/2021 

  

EEX exceeds 1 TWh milestone in Japanese Power  

 

The European Energy Exchange (EEX) has set a new record in Japan Power Futures by registering a 

volume of over 1 TWh in a single month for the first time since entering the market in May 2020.  

 

Since the beginning of the year, Japan has experienced strong movement in its power markets. Historic 

price fluctuations on the JEPX Day-Ahead Spot market has resulted in a major upswing in long term 

hedging with all periods (weekly, monthly, quarterly and seasons) being actively traded on EEX.  

 

Steffen Koehler, EEX, Chief Operating Officer comments; “As Japan faces unprecedented volatility in 

its power markets, the need to understand this dynamic market has never been greater. EEX offers 

the right solutions to manage this volatility and provides certainty in uncertain times”. 

 

Since launching in May 2020, liquidity on EEX Japan Power Futures has continued to build month on 

month with January ’21 volumes exceeding the total traded volume achieved last year.  

 

This new milestone comes as EEX prepares to hold its first dedicated Japan Power digital summit this 

week (Thursday 28th January). Staged in association with Reuters Events, EEX’s “Building Markets 

Together – Japan 2021” will bring together many of the world’s key players in Japanese Power to 

discuss the required next steps as the market continues to evolve and develop.  

 

For further details, including full agenda, participating speakers and registration details, please click on 

the following link: https://reutersevents.com/events/eex/building-markets-together/japan/ 

 

 

 

https://reutersevents.com/events/eex/building-markets-together/japan/
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The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange in Europe which develops, 

operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and related products. As part 

of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers contracts 

on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX 

also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French 

State: www.eex.com 

 

 

 

 

 

 

Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) I +33 1 73 03 76 52 (Paris) 

presse@eex.com | www.eex.com 
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プレスリリース                                 26/01/2021 

 

 

EEX の日本電力先物の出来高が１テラワット時のマイ

ルストーンを達成 

 

 

EEX（欧州エネルギー取引所）は昨年 5 月の日本電力先物の清算サービス開始以来、初めて単月ベ

ースの出来高で 1テラワット時（1,000ギガワット時）の新記録を達成しました。 

 

年初以来、日本の電力市場は大きく変動しております。JEPX での前日スポット市場での歴史的な値

動きは、弊所先物の全期間（週間・月間・四半期・季節）におけるヘッジ取引を誘発し活発な売買

に繋がっているものと思われます。 

 

弊社 COO（最高執行責任者）のステファン・クーラーは「日本の電力市場が未だかつて経験のない

相場変動に見舞われており、このダイナミックな市場を理解する絶好の機会であると考えておりま

す。弊社 EEX はこのボラティリティをマネージし不確実な世界に確実性を提供する解決策を提示で

きれば幸いです。」とコメントしております。 

 

昨年 5 月のサービス開始以来、弊所の日本電力先物市場の流動性は月を追うごとに増加し、今月に

入って昨年一年間で達成した出来高をあっという間に抜き去りました。 

 

この新たなマイルストーンは、弊社 EEXが日本で初めて開催するデジタルサミット（1月 28日、木

曜日）と期せずして同じタイミングでやってきました。ロイターイベント様と共催にて「一緒にマ

ーケットをつくろう～ジャパン２０２１」をテーマに開催する本イベントでは市場の更なる発展に
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どんな次のステップが必要なのか、世界中から参集した主要プレーヤーの皆さまと議論していきた

いと思います。 

 

当日のアジェンダ、登壇者や登録に関する詳しい情報は、次のリンクをクリックして頂ければ幸い

です：https://reutersevents.com/events/eex/building-markets-together/japan/ 

 

 

欧州エネルギー取引所（EEX）は、電力及びその関連商品をお客様に安心してお取引頂ける流動性

と透明性を兼ね備えた欧州地域における主要電力取引所であります。グローバルに展開する EEX グ

ループに属する弊所は、電力・天然ガス・排出権に加えて海上運賃・農産物のデリバティブズ商品

を取り扱っております。弊所は更に仏政府に代わり省エネ証書（White Certificates）、容量証書

(Capacity Certificates)、発電源保証(Guarantees of Origin)の登録と競争入札も行っております。 

 

 

 

 

問い合わせ先 

EEX広報部 

電話 +49 341 2156 216（独ライプチヒ）| +44 207 862 7568（英ロンドン）| 

+ 33 1 73 03 76 52（仏パリ） 

presse@eex.com | www.eex.com 

about:blank
mailto:presse@eex.com
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Pressemitteilung                                                            26.01.2021 

 

 

 

EEX überschreitet 1 TWh innerhalb eines Monats im 

japanischen Strommarkt  

 

Die European Energy Exchange (EEX) erreicht einen neuen Volumenrekord im Markt für japanische 

Stromfutures. Erstmals seit dem Markteintritt im Mai 2020 überschritt das monatliche Volumen die 

Schwelle von 1 TWh. 

 

Seit Anfang des Jahres ist in Japan eine starke Bewegung auf den Strommärkten zu beobachten. 

Historische Preisschwankungen am japanischen JPEX Day-Ahead-Spotmarkt haben zu einem starken 

Aufschwung in der langfristigen Absicherung geführt, wobei schon wöchentliche, monatliche, 

vierteljährliche und halbjährliche Fälligkeiten an der EEX gehandelt wurden.  

 

Steffen Köhler, Chief Operating Officer der EEX, kommentiert: "Angesichts einer hohen Volatilität im 

japanischen Strommarkt besteht ein großes Interesse, den Markt besser zu verstehen. Die EEX stellt 

hier die richtigen Produkte bereit, mit denen sich Teilnehmer in einem volatilen Marktumfeld langfristig 

absichern können.“  

 

Seit dem Start der Produkte im Mai 2020 konnte die EEX die Volumen stetig steigern, die nun in diesem 

Monat bereits das Volumen im letzten Jahr übertreffen. 

 

Diesen Donnerstag, den 28. Januar, organisiert die EEX ihren ersten digitalen Event zum japanischen 

Strommarkt. Unter dem Titel "Building Markets Together – Japan 2021" bringt die EEX in Kooperation 

mit Reuters Events die wichtigen japanischen und internationalen Akteure zusammen, um die 

nächsten Schritte für die weitere Marktentwicklung in Japan zu diskutieren.  
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Alle Informationen zum Event – Agenda, Referenten und die Anmeldedetails – finden Sie hier: 

https://reutersevents.com/events/eex/building-markets-together/japan/ 

 

 

Über die EEX: 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide und 

transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil der 

EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet 

die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte 

an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für 

Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. www.eex.com 

 

 

 

 

Kontakt: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) I +33 1 73 03 76 52 (Paris) 

presse@eex.com | www.eex.com 

 

https://reutersevents.com/events/eex/building-markets-together/japan/
http://www.eex.com/
mailto:presse@eex.com

